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Protokół nr 22/13 ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

oraz Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych 

w dniu 12.12.2013 r., godz. 10.00 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Prowadzenie posiedzenia prowadził Przewodniczący KSKiS Janusz Piłat, który na podstawie 

listy obecności stwierdził quorum i otworzył posiedzenie. Stan KRGiB – 5 radnych, KSKiS – 

4 radnych. Lista obecności i zaproszonych gości stanowi zał. nr 1 i 2 do protokołu.  

 

2. Przyjęcie  porządku posiedzenia. 

 

Porządek został odczytany i przyjęty bez zmian, stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie  porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z dnia 24.10.2013 r. 

4. Omówienie propozycji, uwag i opinii zgłoszonych podczas procesu konsultacji społecznych 

nad projektem "Strategii rozwoju Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2025 oraz uzgodnienie 

końcowej wersji strategii. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Wnioski i skargi mieszkańców Gminy. 

7. Przedstawienie bieżącej korespondencji. 

8. Zakończenie obrad.  

 

3. Przyjęcie protokołu z dnia 24.10.2013 r. 

 

Do protokołu radni nie wnieśli uwag, w związku z czym protokół został zatwierdzony. 

 

4. Omówienie propozycji, uwag i opinii zgłoszonych podczas procesu konsultacji 

społecznych nad projektem "Strategii rozwoju Gminy Międzyzdroje na lata 

2014-2025 oraz uzgodnienie końcowej wersji strategii. 

 

Przewodniczący KSKiS Janusz Piłat odczytał protokół z przeprowadzonych konsultacji z 

mieszkańcami w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2025. 

 

Zagadnienie zreferował Pan Prof. Zarzecki, który przygotował projekt strategii. Podczas 

konsultacji z mieszkańcami były pytania dosyć szczegółowe, zaistniały faktyczne problemy, 

przyjęto propozycje i sugestie. Została wyjaśniona idea konsultacji oraz definicja strategii. 

Cele strategiczne pozostały bez zmian. W Wapnicy były głosy, że gmina nie jest 

proporcjonalnie traktowana jak miasto, że ma mało przedstawicieli w Radzie i jest pominięta 

w Strategii. Te kwestie zostały wyjaśnione przez Burmistrza na spotkaniach. 

Ad vocem Przewodniczący RM Jan Magda dodał, że w Strategii sołectwa nie zostały 

pominięte. Strategia to pewna wizja rozwoju Gminy na kilka lat. Jeśli chodzi o małą ilość 

przedstawicieli sołectw w Radzie Miejskiej, to zostanie to w przyszłych wyborach zmienione 

i Lubin będzie miał swojego radnego, bo zmieniły się okręgi na jednomandatowe.  

 

Pan Profesor przedstawił radnym jeszcze raz główne założenia do strategii. Misją samorządu 

Gminy Międzyzdroje jest zapewnienie warunków umożliwiających: 

- wykorzystywanie wysokiej przedsiębiorczości mieszkańców stymulujących wzrost 

gospodarczy gminy,  
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- pobudzanie aktywności społecznej mieszkańców wzmacniający rozwój podmiotowości 

społeczeństwa, 

- wzrost ruchu turystycznego.  

Należy podkreślić, że Gmina zajmuje wysokie miejsce w powiecie kamieńskim co do 

wysokości dochodu dla jednego mieszkańca. Należy również pamiętać, że rozwój Gminy pod 

kątem działek budowlanych jest ograniczony, bo Gmina jest w 70% ograniczona Wolińskim 

Parkiem Narodowym. Dlatego też należy racjonalnie gospodarować pozostałymi terenami.  

Pan Profesor przypomniał główne cele strategiczne, m.in. budowa geoterm i zwiększenie 

poziomu bezpieczeństwa. Ta ostatnia wynika z ankiet przeprowadzonych pod kątem strategii. 

To jest bardzo ważne zagadnienie i trzeba je zrealizować. Dużym wyzwaniem jest edukacja 

dzieci, gdyż jest niż demograficzny, a Województwo Zachodniopomorskie jest regionem 

słabo zaludnionym. To może powodować zagrożenie dla istniejących szkół.  

 

Zastępca Burmistrza Pani Katarzyna Kutereba-Gnitecka poinformowała o wnioskach, z 

którymi zwrócili się mieszkańcy. Dotyczyły one m.in. wybudowania pływalni. Ważnym 

tematem poruszonym na konsultacjach był temat starzenia się społeczeństwa. Można to 

połączyć z turystyką, oferując kuracjuszą bogatą ofertę leczniczą. Odbyła się również 

dyskusja na temat parkingów. Gmina powinna w nie zainwestować i iść w kierunku tworzenia 

bezpłatnych parkingów, albo stworzyć je za niższą opłatą. Poroszono temat zejść na plażę i 

kładek. Na spotkaniach omówiono również rozwój infrastruktury turystycznej, sportowej i 

rekreacji. Została również podana informacja o utworzeniu białej floty, co jest ogromną 

szansą rozwoju w sferze wodnej dla Gminy. Nie było zastrzeżeń co do bezpieczeństwa na 

plaży. 

Pan Profesor dodał, że strategia ma realizować pewne cele, które będą finansowane z budżetu 

Gminy, ale również pozyskiwać środki z Unii Europejskiej i innych organizacji.  

 

Sekretarz Miasta Pan Henryk Nogala zwrócił uwagę, że powinno się wpisać do strategii park 

jordanowski w Lubinie w celach operacyjnych, gdyż jest to atrakcja turystyczna. 

Pan Profesor powiedział, że zostanie to wpisane.  

 

WNIOSEK: 

Wnosi się o wpisanie do Strategii rozwoju Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2025 

parku jordanowskiego. Za wpisaniem Komisje głosowały: KRGiB- 5 radnych, 

KSKiS – 4 radnych. 

 

Radny Mateusz Bobek przypomniał o konieczność weryfikowania realizacji celów strategii. 

Może należy teraz określić ramy czasowe. 

Ad vocem Pan Profesor powiedział, że w strategii, w zapisach końcowych jest mowa o jej 

aktualizacji. Strategia powinna być monitorowana okresowo i można przyjąć okres co 4 lata 

lub w przypadku, kiedy wydarzy się coś istotnego szybszą weryfikację.  

Według Zastępcy Burmistrza nie powinno się wiązać czasowo z monitorowaniem strategii, 

gdyż później będzie trzeba to wykonać. Można sprawdzać strategię, kiedy zaistnieje taka 

konieczność.  

 

Radni Rady Miejskiej w Międzyzdrojach pozytywnie zaakceptowali 

Strategię Rozwoju Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2025. 

 
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady komisji. 
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5. Zapytania i wolne wnioski. 

 

1) Radny Mateusz Bobek poruszył temat bezdomnych zwierząt i ich dokarmiania na 

terenie byłej Pomeranii. Teren ten trzeba uporządkować i dopilnować by ludzie nie 

dokarmiali zwierząt. Czy jest jakiś przepis, na który można się powołać w tej kwestii? 

Pani Klaudia Szach-Matuszewska wyjaśniła, że nie ma konkretnego przepisu, który 

zabraniałby dokarmiania zwierząt. Były podjęte próby uporządkowania tego terenu, ale w 

dalszym ciągu poprzez dokarmianie panuje tam bałagan. Można sprzątanie tego terenu zlecić 

Zakładowi Ochrony Środowiska. Niech ZOŚ dogląda ten obszar i porządkuje go np. raz w 

tygodniu. 

Pani Jolanta Szarałowicz zaproponowała, aby postawić na tym terenie estetyczne 

domki dla kotów i nakazać dokarmiającym sprzątanie tego terenu.  

Ad vocem radny Rafał Wolny uważa, że postawienie tam domków da przyzwolenie ludziom 

na ich dokarmianie.  

Jan Magda, Przewodniczący RM dodał, że można w informatorze samorządowym umieścić 

informację o nie dokarmianiu bezpańskich zwierząt. Może w ten sposób uda się uświadomić 

społeczeństwo.  

Radny Janusz Piłat uważa, że powinno się likwidować co jakiś czas istniejące prowizoryczne 

schronienia dla kotów. Może tak daleko idące posunięcie zniechęci ludzi do stawiania 

nowych ,,domków” i dokarmiania kotów.  

 

2) Radny Janusz Piłat przypomniał temat, który poruszyła Pani Szarałowicz, dot. 

podniesienia terenu dla obszaru Nowego Centrum. 

Ad vocem Pani Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że Pani Szarałowicz złożyła wniosek do planu 

zagospodarowania na tym terenie. Planista uwzględnił to co mógł. Należy pamiętać, że każdy 

plan jest wysyłamy do różnych instytucji do uzgodnień. Jeśli one zaakceptowały projekt to 

oznacza, że nie mają zastrzeżeń do jego treści.  

 

 3) Radny Adam Jakubowski przypomniał, żeby poinformować mieszkańców ul. 

Leśnej i Gintera o spotkaniu z projektantem przebudowy tych ulic, gdyż są oni zainteresowani 

i chcą wziąć udział, by dowiedzieć się, jakie zmiany organizacyjne  w ruchu będą planowane. 

Ad vocem Pani Zastępca Burmistrza poinformowała, że to będzie wstępne spotkanie z 

projektantami, którzy zrobią rozeznanie i przystąpią do opracowania dokumentacji.  

 

6. Wnioski i skargi mieszkańców Gminy. 

 

Pan …… poinformował, że mieszkańcy skarżą się na brak oświetlenia od ronda do wiaduktu 

na wyjeździe z miasta. Zwrócono również uwagę na brak koszów na śmieci na drodze od 

Wicka do Międzyzdrojów. 

 

7. Przedstawienie bieżącej korespondencji. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Biura Rady: 

- wszczęcie postępowania przez Nadzór Wojewody dot. uchwały w sprawie strefy płatnego 

parkowania, 

- 2 pisma od Burmistrza dot. spraw mieszkaniowych, 

- pismo przedstawicieli Sandra Spa 
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8. Zakończenie obrad.  

 

Przewodniczący KSKiS Janusz Piłat zamknął posiedzenie komisji. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 

 

 


